
 

Kaderbrief 2022 

Voorzitter, de kaderbrief behandelen we in een tijd waarin de wereld verlangt naar meer perspectief. 

Na maanden van lockdown, een overspannen zorg, schokkende aantallen van slachtoffers (jong en 

oud), ingrijpende maatregelen die wij allemaal merkten in ons dagelijks leven, kunnen we weer 

vooruit kijken. Dit biedt ons kans om dit podium te gebruiken, om onze dank en waardering uit te 

spreken voor iedereen die zijn of haar steentje heeft bijgedragen om ons uit deze crisis te loodsen. 

Door te zorgen, te ontzorgen, te ondernemen, te vaccineren, te investeren, naar elkaar om te zien en 

present zijn. Dankzij al deze inspanningen kunnen we ook vooruit kijken.   

De fractie van de PvdA trekt  een aantal conclusies uit de Kadernota 

Corona: Door de diepe zakken van het Rijk, is er gelukkig sprake van substantiële compensatie, 

anders had het er slecht uit gezien. Wel merkwaardig dat er minimaal gebruik is gemaakt van de 

lokale steunpakketten. Juist in een tijd waarin bijvoorbeeld de jongeren het extra zwaar hadden. Een 

gemiste kans. Vraag: welke plannen heeft dit college om jongeren daadwerkelijk erbij te betrekken 

en hen de ruimte te geven die ze nodig hebben (voor ontspanning en ontwikkeling). Daarbij denkt 

mijn fractie aan het gebruikmaken van toegezegde financiële ondersteuning van het Rijk. 

 

Uitdagingen: Het ziet ernaar uit dat het gemeentefonds op de middellange termijn omlaaggaat. Het 

wordt haarscherp aan de wind varen zonder dat we een helder beeld hebben wat de 

energietransitie, klimaatadaptatie, de nieuwbouw van de VO-scholen, de jeugdzorg en de Wmo ons 

gaan kosten. We kunnen niet onbeperkt onze reserves hiervoor inzetten of leningen blijven 

aantrekken omdat de rentepercentages zo ‘gunstig laag’ zijn. Vraag: wat gaat het college doen om 

structureel grip te krijgen op de eigen gemeentefinanciën. We kunnen de lokale lasten voor onze 

inwoners niet blijven verhogen. En we kunnen het Rijk niet onbeperkt de schuld blijven geven van 

de oplopende tekorten. Dit is al jaren een probleem en moet onder ogen worden gezien. Alleen 

dan kunnen we het oplossen. 

 

Kans(on)gelijkheid: Intussen zitten we 1,5 jaar in de crisisstand en daarin is er één ding duidelijk: als 

straks de gezondheidscrisis achter de rug is, dan zij er veel uitdagingen om de maatschappelijke en 

de economische gevolgen aan te pakken. Denk aan de verder opgelopen achterstand in het 

onderwijs, de krapte op de woningmarkt, de arbeidsmarkt en de toegenomen eenzaamheid. Als we 

nu niet aanpakken en herstellen, dan wordt de kans(on)gelijkheid groter. Dat vraagt om investeren in 

plaats van bezuinigen. Vraag: is het college alert voor deze kans(on)gelijkheid? Zo ja, wat gaat het 

college dan concreet doen? (in het onderwijs en op de arbeidsmarkt). 

 

Bibliotheek: Onze bibliotheek moet letterlijk en figuurlijk de ruimte krijgen om te doen waar ze voor 

zijn: het bevorderen van lezen in een veranderende leescultuur, het voorkomen van taalachterstand, 

het vergroten van kennis en informatie, het organiseren van ontmoeting en debat, het laten kennis 

maken met kunst en cultuur. De bibliotheek heeft een belangrijke maatschappelijke functie die je 



eerder moet willen uitbreiden dan inperken. Indirect draagt de bibliotheek bij tot het besparen van 

kosten in de zorg, vergroot het de kansen op het vinden van een baan en het meedoen van mensen. 

De PvdA wijst  de door het college voorgestelde bezuiniging categorisch af. De bijdrage aan onze 

bibliotheek is landelijk gezien al erg aan de lage kant en daarnaast zijn er nog veel onduidelijkheden 

als het gaat om de huisvesting in het gemeentehuis. Vraag: waarom kiest het college er niet voor 

om de bijdrage aan de Bieb te verhogen, zodat we landelijk niet meer aan de onderkant van het  

gemiddelde zitten. Dit college heeft ervoor gekozen om de lokale lasten te verhogen tot een meer 

gemiddeld niveau. Wel de baten maar niet de lasten? Niet uit te leggen! Daarom dienen wij samen 

met andere fracties een motie in.  

 

Maatschappelijke zorg en rendement: Het recht op zorg is een groot goed en is in het algemeen niet 

goedkoper geworden. Toch zien we dat veel zorgtaken in de regio zijn belegd, waarvan niet altijd 

helder is wat we lokaal meer of minder zijn gaan doen. En ook weten we niet altijd wat het voor de 

gemeente oplevert. Het wemelt van de vage begrippen als: Bij hulpverlening zitten we aan de 

‘voorkant’, we investeren in vroegsignalering, zitten in de ‘keten’, gaan uit van de eigen kracht.  

Houd op, schei uit: hulp aan inwoners moet zo eenvoudig mogelijk geregeld worden. Vraag: heeft 

het college zicht op alle zorgtaken die wij regionaal en lokaal hebben belegd? En wat het ons 

oplevert? Zien we bijvoorbeeld dat jongeren zorgelozer opgroeien, ouderen langer verantwoord 

thuis blijven wonen, zien we de mantelzorgers het volhouden met hun dubbele, soms wel 

driedubbele baan. Heel concreet: doen we de goede dingen en doen we de dingen ook goed?  

 

Armoede: Er is landelijk aandacht voor de zogenaamde ‘menstruatie-armoede’: 1 op de 10 meisjes 

en vrouwen tussen 12 en 25 jaar komt regelmatig geld te kort om menstruatieproducten aan te 

schaffen. Schoolverzuim en uitval kunnen het gevolg zijn. In Rotterdam worden deze kosten door de 

gemeente vergoed voor jongeren met ouders die een laag inkomen hebben. Vraag: is het college 

bereid om met bijvoorbeeld de Voedselbank en het Onderwijs in gesprek te gaan. In hoeverre 

speelt dit in Papendrecht? Wat zijn mogelijke oplossingen in Papendrecht? 

 

Groenonderhoud en onkruidbestrijding: onze gemeente blijft inleveren op de kwaliteit in de 

openbare ruimte. Alle aandacht gaat naar het centrum en het Vondelpark. De beeldbepalende 

plekken in de gemeente. De leefomgeving op andere locaties krijgt onvoldoende aandacht. En of dat 

al niet erg genoeg is wil het college verder bezuinigen op het openbaar groen. Minder 

groenonderhoud, minder onkruidbestrijding en meer zwerfvuil. Dat terwijl groen en een opgeruimde 

leefomgeving bijdraagt aan ontspanning, de gezondheid en het welbevinden van mensen. Spreek ik 

nog niet over het gevoel van veiligheid. Wij zullen dan ook, samen met de PAB en Groenlinks, een 

motie indienen om deze bezuiniging te voorkomen. De kwaliteit van onze leefomgeving moet op 

orde zijn en blijven.   

 

PvdA Papendrecht 
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